上海外国语大学
孔子学院奖学金招生简章
学校简介
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上海外国语大学创建于1949年12月，是中华人民共和国教育部直属重点大学，是一所培养外向型、复合型外语人才的多科性应用学科的外国语大学。目前，学校有37个本科专业，40个硕士点、14个博士点、2个博士后流动站，3个国家级重点学科，2个上海市重点学科，1个国家级文科研究基地。全校共有全日制本科生6000余名，研究生2500多名，800多名专科生。 
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上海外国语大学崇尚开放的现代教育理念。是新中国最早开展对外交流的高校之一，建校之初就有外国专家在校工作。学校把对外开放与交流视为建设发展的基础，面向世界，充分吸收世界高等教育的优秀成果与经验，鼓励师生在交流中提高国际意识与沟通能力，展示上海外国语大学国际化教学的魅力，至今学校已与世界上49个国家与地区的245所高校开展了校际交流活动，每年聘用40多位外国专家、教师来校任教，同时每年派遣教师出国进修、访问达100多人次。学校还专设了外语电台与电视台，全天播放海外电视节目20多套，包括英语、日语、俄语、法语、阿拉伯语等，各种肤色、种族、国籍学生济济一堂、青春和睦，是一个“国际大家庭”。

留学生教育是上海外国语大学对外交流的一个重要组成部分，从20世纪70年代末就开始招收海外留学生，在留学生教育和对外汉语教学积累了丰富的经验，办学层次齐全，涵盖了语言生、普通进修生、高级进修生、本科生、硕士生、博士生等整个系列。近30年来，共接受培养来自世界100多个国家和地区的25000余名。现有在校长期留学生1400多人，每年还接收各类短期留学生约900名。
上海外国语大学孔子学院奖学金发放标准及活动安排
为促进孔子学院和国际汉语教育可持续发展，国家汉办/孔子学院总部设立孔子学院奖学金，以鼓励世界各国学生、学者和汉语教师来华研修汉语言文化，或攻读汉语国际教育专业硕士学位。
孔子学院奖学金资助范围包括：注册费、学费、基本教材费、一次性安置费、生活费，提供住宿、门诊医疗服务和来华留学生综合保险。其中，生活费标准是：一学期和一学年研修生为1400元/月；汉语国际教育专业硕士为1700元/月。一次性安置费标准是：发给在华学习时间满一学年（含）以上者1500元/人，一学期者1000元/人。
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为了让孔子学院奖学金学生更好地学习好汉语，加深对中国社会、经济等各方面的了解，我校还特别为孔院奖学金生安排了丰富多彩的文化体验活动。活动包括成立孔子学院奖学金生联谊会，组织学生参与体育运动会；组织学生欣赏和学习中国传统艺术，体验传统节日文化，如参加端午节龙舟赛，观看京剧、民乐演出。除此以外，组织学生到北京、上海、南京、苏州等知名经济、文化中心城市游览参观，帮助他们更好了解发展中的中国。
接收奖学金生类别及人数
1. 一学期研修生：15名
2. 一学年研修生：15名
3. 汉语国际教育专业硕士研究生：20名
入学时间
一学期、一学年汉语研修生和汉语国际教育专业硕士研究生为2013年9月。
入学条件
申请者须为非中国籍公民，身心健康，年龄在16至35周岁之间（汉语教师可放宽至45周岁），申请者须由海外孔子学院推荐。
1. 一学期研修生：申请者在孔子学院学习60学时以上，或新HSK成绩不低于二级120分，HSKK成绩不低于初级40分。 
2. 一学年研修生：申请者在孔子学院的学习时间应达到120学时以上，或新HSK成绩不低于三级180分，HSKK成绩不低于初级60分。
3. 汉语国际教育专业硕士：申请者应具有学士学位或相当学历，新HSK成绩不低于五级180分，HSKK成绩不低于中级50分并须书面承诺毕业后至少从事5年以上汉语教学工作。申请者须通过我校组织的入学考试。
申请材料

申请者须按照“孔子学院奖学金申请办法”（请参见奖学金网站http://cis.chinese.cn）规定的申请截止日期前将下列申请材料寄给海外孔子学院。
1. 上海外国语大学入学申请表。
2. “孔子学院奖学金申请办法”（请参见奖学金网站http://cis.chinese.cn）规定的其他申请材料。
机场至学校交通信息
1. 机场巴士：从浦东机场到我校可以先乘坐机场4线到鲁迅公园，然后叫出租车至我校。
2. 出租车：从浦东机场到我校大约需要200元，50分钟路程。
3. 轨道交通：地铁2号线至中山公园站换乘3号线至赤峰路站，然后步行5分钟至学校。
国家汉办奖学金网站
http://cis.chinese.cn
上海外国语大学留学生招生网站
http://oisa.shisu.edu.cn/Default.aspx?tabid=479 
Information about Applying for Confucius Institute Scholarship
At Shanghai International Studies University
About SISU
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Shanghai International Studies University (SISU), founded in 1949, is a key university under the direct jurisdiction of the Ministry of Education of the People’s Republic of China. As a foreign language university committed to providing a variety of applied programs, SISU prepares professionals qualified for roles in international affairs having expertise in more than one specialty. At present, the University is running 37 bachelor’s degree programs, 40 master’s degree programs, 14 doctoral programs and 2 postdoctoral station. In addition, it has 3 national key disciplines and 2 municipal key disciplines of Shanghai, 1 national research center of humanities & social sciences. Currently, SISU has a full-time enrolment of over 6000 undergraduate students, 2500 postgraduate students, 800 college students. 
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SISU advocates the modern open educational ideas. As early as its birth in 1949, there were foreign experts working for the school. Thanks to China’s reform and policy of opening up to the outside world, international students’ education in SISU has grown rapidly in the past two decades. SISU regards opening-up and cultural exchanges with foreign countries as the basis of its further development. Its open-minded attitude allows it to fully draw on the excellent achievements and experiences of other countries in higher education. It encourages the faculty and students to raise their international awareness and strengthen their communicative abilities in order to fully show the appeal of international education of the University. SISU takes an active part in international academic exchanges. As an active advocator of international academic exchange and cooperation, SISU has entered into partnership with 245 renowned universities in 49 countries and regions. Every year, foreign experts and teachers are invited to teach or give lectures, and more than 100 Chinese teachers are sent abroad for advanced studies or academic visits.  SISU has also set up one radio station and a TV station, broadcasting in foreign languages. Additionally, satellite reception was installed so that the students have free 24-hour access to more than 20 overseas channels which broadcast in many different languages, including English, Japanese, Russian, French, Arabic.  Here, students of different nationalities gather together and live in harmony in this big international family.

In SISU, the International Students’ Education has always been an essential part of its international communication. Since it started to enroll oversea students in the late 1970s, SISU has gained invaluable experiences in the international education and the teaching of Chinese as a foreign language. It now offers various programs at different levels, ranging from short-term Chinese lessons, degree and non-degree Chinese language programs to the Master’s and doctoral programs in teaching Chinese as a foreign language. Over the past 30 years, these programs have benefited some 25,000 international students from over 100 countries and regions. Currently there are more than 1,400 fulltime international students studying for long-term programs and around 900 for short-term academic visits and training.

The Confucius Institute Scholarship and Cultural Experience Activities.
In order to promote the sustainable development of Confucius Institute and international Chinese education, Hanban/Confucius Institute Headquarters launches the “Confucius Institute Scholarship” program to encourage students, scholars and Chinese language teachers worldwide to study Chinese language and culture in China, or proceed to a Master’s degree in Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (MTCSOL).
Scholarship holders are exempt from registration fees, tuition, fees for basic learning materials, accommodation fees on campus, and are provided with a one-off resettlement subsidy, monthly allowance, outpatient medical service and comprehensive insurance for foreign students studying in China. Monthly allowances are at the following rates (CNY Yuan per month): a. CNY 1,400 for one-semester and one-academic study, and b. CNY 1,700 for Master’s Degree Students. The one-off settlement subsidy is CNY 1,500 for students who will study in China for one academic year or more and CNY 1,000 for students who will study in China for one semester .

In order to help Confucius Institute Scholarship students learn Chinese better and deepen their understanding of Chinese society, economy etc., SISU especially arrange colorful cultural activities for Confucius Institute Scholarship students. Activities include establishing Confucius Institute Scholarship Students Association, organizing students to participate in sports meeting, organizing students to appreciate and learn Chinese traditional arts, experiencing traditional festival cultures, such as Dragon Boat Race, Peking Opera, folk music performance. In addition, we organize tour to Beijing, Shanghai, Nanjing, Suzhou and other well-known economic and cultural center city, to help them better understand the development of China.
Scholarship Category and Availability
1. Scholarships for F One Semester Study: 15
2. Scholarships for One-Academic Year Study: 15
3. Scholarships for MTCSOL: 20
Beginning of Schooling
One-Academic-Year, one-semester and MTCSOL programs begin in September 2012. 
Application Qualifications
Applicants must be non-Chinese citizens aged from 16 to 35 (Chinese language teachers shall be aged below 45) and in good health. Applicants must be recommended by an overseas Confucius institute.
1. One-semester program: Applicants are required to have completed their studies at a Confucius Institute for more than 60 hours or have a score of at least 120 on the new HSK (level 2) and at least 40 on the HSKK (Beginner level).
2. One-Academic-Year program: Applicants are required to have completed their studies at a Confucius Institute for more than 120 hours or have a score of at least 180 on the new HSK (level 3) and at least 60 on the HSKK (Beginner level).
3. MTCSOL program: Applicants are required to have bachelor degrees or its equivalent with a score of at least 180 on the new HSK (level 5) and at least 50 on the HSKK (Intermediate level)and make a written commitment stating that he/she will be engaged in Chinese teaching for at least 5 years after graduation. Applicants must pass the entrance exams organized by our university.
Application Documents
Applicants are required to submit the following documents to an overseas Confucius institute by the deadline set in Way of Application for Confucius Institute Scholarship (please refer to the Confucius Institute Scholarship website at http://cis.chinese.cn).
1. Application Form for admission at Shanghai International Studies University.
2. Other documents defined in Way of Application for Confucius Institute Scholarship (please refer to the Confucius Institute Scholarship website at http://cis.chinese.cn).
Transportation
1. Airport Shuttle Bus: Get to Lu-Xun Park which is close to the SISU campus by shuttle bus line 4 of the PVG airport (PVG airport→Lu-Xun Park, 6:30-23:00), and call a taxi there.
2. Taxi: It takes about 50 minutes, 200 yuan to get to SISU from PVG Airport by taxi.
3. Metro lines: Take the line 2 in PVG airport and transfer to line 3 at the Zhong Shan Park Station. Get off at the Chi Feng Road Station and take a walk of 5 minutes to get to SISU.
Confucius Institute Scholarship Website 

http://cis.chinese.cn
Office of International Students Affairs, SISU Website： 
http://oisa.shisu.edu.cn/Default.aspx?tabid=479 
